

农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

玉米秸秆还田对塑料大棚蔬菜连作土壤改良效果研究(初报)

Effects of Uncomposed Corn Straw on Improvement of Soil With Contineous Cropping in Plastic House

投稿时间: 1996-12-30

稿件编号: 19970129

中文关键词: 玉米秸秆; 塑料大棚; 土壤改良; 黄瓜

英文关键词: Corn straw Plastic house Soil improvement Cucumber

基金项目:

作者	单位	1,08	1,05	1,05	100	1,050
宋述尧	吉林农业大学					

摘要点击次数: 7

全文下载次数: 111

中文摘要:

研究了施用玉米秸秆对蔬菜塑料大棚连作土壤的改良效果及其对黄瓜生长的效应。结果表明:施用 0.4% \sim 1.2% 玉米秸秆能明显提高土壤有机质含量和孔隙度、降低土壤容重,改善耕层的通透性。秸秆处理还可降低土壤的电导度(EC),遏制土壤次生盐渍化。施用玉米秸秆促进了黄瓜生产,春茬黄瓜比对照增产 5.0% \sim 10.1%,秋茬黄瓜比对照增产 11.7% \sim 26.9%。

英文摘要:

A field experiment was conducted to study the effects of uncomposed corn straw applied to contineous cropping in pl astic house on the soil improvement and cucumber growth and development. The results showed that corn straw application co uld increase the organic matter and total porosity and decrease bulk density in the soil. The salinity (EC) of soil in p lastic house was decreased by corn straw application. Production of fruit of spring cucumber was increased by $5.0\%\sim10.1\%$ and autumn cucumber by $11.7\%\sim26.9\%$, when $0.4\%\sim1.2\%$ of corn straw was applied.

查看全文 关闭 下载PDF阅读器

您是第607235位访问者

主办单位:中国农业工程学会 单位地址:北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计